
Z pracy Zarządu Oddziału
Zebranie Prezydium Stowarzyszenia Geodetów Polskich w Bydgoszczy
W dniu 4  lipca  2016 roku odbyło  się  zebranie  Prezydium Stowarzyszenia  Geodetów Polskich  w
Bydgoszczy.  Otwierając  spotkanie  prezes  Bolesław  Krystowczyk przypomniał  porządek  obrad,  w
którym przewidziano między innymi informację o wydarzeniach we Wrocławiu, ocenę szkolenia dla
wykonawców  prac  geodezyjnych  oraz  sprawy  związane  z  przygotowaniami  obchodów  jubileuszu
siedemdziesięciolecia SGP w naszym regionie.

Jarosław Kaszewski;                                                                                                            Zenon Mietkiewicz

W zebraniu uczestniczyli: Bolesław Krystowczyk,  Jerzy  Chylewski,  Stefan  Ciesielski,  Stanisław  Marcin
Wiliński, Ryszard Krzyżanowski, Jarosław Kaszewski, Robert Cieszyński, Henryk Siuda, Zenon Miętkiewicz,
Bronisław Węglarz, Rafał Sosnowski, Piotr Hebda.

Ocena szkolenia dla wykonawców prac i usług geodezyjnych
Prezes Bolesław Krystowczyk wysoko ocenił szkolenie, które w dniu 25 maja br. poprowadził Sławomir
Wnuk Wiceprezes SGP w Bydgoszczy. Szkolenie to, o charakterze konsultacyjnym można uznać za
„udane, bardzo pożyteczne i potrzebne”, a potwierdzeniem takiej oceny jest liczny udział w spotkaniu,
nie tylko wykonawców prac i usług geodezyjnych, ale także pracowników samorządów powiatowych.

Stefan Ciesielski, Jerzy Chylewski, Ryszard Krzyżanowski



Wykład  Ludmiły  Pietrzak  obejmował  wiele  zagadnień  wynikających  z  ostatnio  wprowadzonymi
zmianami do prawa geodezyjnego, a dotyczącymi prowadzenia, szeroko rozumianej, ewidencji gruntów
i budynków, podziałów i rozgraniczania nieruchomości, jak też elementów prawa wodnego. Wykład
miał charakter otwarty, dzięki czemu jego słuchacze mieli możliwość uzyskiwania odpowiedzi na swoje
wątpliwości, które pojawiały się podczas wykonywania zleconych im prac. 
Zainteresowanie tematyką szkolenia było znaczne, o czym świadczy liczba i „geografia”uczestników
spotkania, a także, co podkreślał w swej wypowiedzi Jarosław Kaszewski, udział w nim licznego grona
członków Prezydium naszej organizacji.

Rafał Sosnowski, Piotr Hebda;                                                                       Zenon Miętkiewicz, Robert Cieszyński

Czerwcowe  wrocławskie wydarzenia geodezyjne 
Prezes Bolesław Krystowczyk przypomniał, że w czasie od 10 do 12 czerwca 2016 roku we Wrocławiu
odbyło się zebranie wyjazdowe Zarządu Głównego Stowarzyszenia Geodetów Polskich oraz obchody
jubileuszu  siedemdziesięciolecia  działalności  oddziału  dolnośląskiego  SGP.  Nasz  oddział  był  tam
reprezentowany  przez  Stanisława  Marcina  Wilińskiego,  który  przedstawiając  przebieg  spotkań  w
stolicy Dolnego Śląska, opisał jego trzy zasadnicze części. 

Prezes Bolesław Krystowczyk otwierający obrady;                                                                                 Henryk Siuda

Posiedzenie Prezydium Zarządu Głównego SGP 10 czerwca 2016
39. Zjazd Stowarzyszenia Geodetów Polskich w roku 2017
Olsztyn poczynił pewne kroki, które pozwoliły na ustalenie miejsca (Olsztyn), terminu (29 czerwca – 2
lipca 2017 r.) spotkania i ceny (780 zł.) za udział w nim.
Spośród nadesłanych haseł zjazdowych zdecydowano, aby Zarządowi rekomendować zaproponowane



przez Łódź hasło  „Geodezja i  Kartografia w budowaniu społeczeństwa informacyjnego”  i  drugie z
Olsztyna: „Wszechstronność, wiedza i zaangażowanie to cechy współczesnego geodety”.
Prezydium przyjęło, że oddział może wybrać delegata na 60 lub 55 członków na XXXIX Zjazd SGP. 
Wyróżnienie zasłużonych działaczy SGP, nauczycieli Warszawskiej Szkoły Geodezyjnej
Prezydium rozpatrzyło  wniosek  Zarządu  Oddziału  SGP  w  Warszawie  o  uhonorowanie  Stanisława
Różanki i Marii Jackiewicz nauczycieli Warszawskiej Szkoły Geodezyjnej medalem „Amigo Societas”,
w stulecie istnienia tej placówki. Członkowie Prezydium Przychylili się do tej prośby. 
Międzynarodowe Dni Geodezji 2017
Wiceprezes  Andrzej  Pachuta  potwierdził,  że  23.  Międzynarodowe  Dni  Geodezji  Polsko-Słowacko-
Czeskie 2017” odbędą się w Warszawie, a ich organizatorem bezpośrednim będzie oddział warszawski
SGP. Postanowiono zwrócić się do Głównego Geodety Kraju o wsparcie organizacyjne i materialne
tego  przedsięwzięcia  przez  Główny Urząd  Geodezji  i  Kartografii.  Uznano  również,  że  najbardziej
odpowiednim miejscem spotkania byłyby pomieszczenia hotelu „Dom Chłopa”.
Spotkanie seminaryjne z przedstawicielami poznańskiego oddziału PZITB
Przygotowywane,  na  21  czerwca  2016  roku  w  Poznaniu,  spotkanie  z  reprezentacją  tamtejszego
Polskiego  Związku  Inżynierów  i  Techników  Budownictwa  ma  pomóc  w  zbliżeniu  stanowisk  obu
stowarzyszeń co do formy i treści zapisów w przepisach prawa określających rolę, prawa i obowiązki
geodety  w  procesie  inwestycyjnym.  Chodzi  o  sformułowanie  właściwych  zapisów,  które  powinny
znaleźć się w ustawie Prawo geodezyjne i kartograficzne, jak też w przygotowywanej ustawie Kodeks
budowlany.    
Spotkanie z Ministrem nadzorującym geodezję
Stanisław Cegielski poinformował o zaproszeniu Ministra Infrastruktury i Budownictwa na spotkanie,
w dniu 24 czerwca br., Stowarzyszenia Geodetów Polskich i innych organizacji społeczno-zawodowych
geodetów  działających  w  kraju.  Na  to  spotkania  Stowarzyszenie  winno  przygotować  prezentację
kwestii,  jakie  w obszarze  aktywności  zawodowej  geodetów, utrudniają  sprawną i  efektywną pracę,
wpływając na zbędną stratę czasu i obniżenie zyskowności wysiłku.

Ryszard Krzyżanowski, obok Jerzy Chylewski;                                                                                                                            Robert Cieszyński

Zebranie Zarządu Głównego Stowarzyszenia Geodetów Polskich 10 czerwca 2016
Prezes SGP Stanisław Cegielski podziękował za „możliwość obradowania tu, dokąd zaprosiła Zarząd
Główny  Prezes  Bożena  Tabisz.  Pozwoli  to  nam uczestniczyć  w  świętowaniu  Waszego  jubileuszu”.
Zwracając się do uczestników zebrania poprosił członków Zarządu Głównego o poszerzenie porządku
obrad o przyjecie uchwał, które wyróżniają osoby szczególnie zaangażowane w pracę społeczną na
rzecz Stowarzyszenia i geodezji. Zarząd Główny przyjął jednogłośnie protokół z poprzedniego zebrania
i sprawozdanie za minione półrocze działalności Stowarzyszenia.
Wgląd w stan wypełniania statutowych obowiązków członkowskich
Skarbnik Tadeusz Wilczewski przedstawił dane o stanie opłacania składek w poszczególnych oddziałach



w ostatnich sześciu latach. Opracowanie informacji zostało oparte na rocznych sprawozdaniach, które
przekazały do Zarządu Głównego poszczególne oddziały. Sporządzone zestawienie za ostatnie trzy lata
wskazuje, że wzrost stopnia opłacania składek z tego czasu do okresu wcześniejszego jest dość skromny
i nie w pełni odpowiada potrzebom Stowarzyszenia. „Można by stwierdzić, że mamy pewien problem z
niejednakowym poziomem opłacania składek w poszczególnych oddziałach”.

Jarosław Kaszewski, Bolesław Krystowczyk, Henryk Siuda

Stanisław Cegielski  poinformował,  że  z  inicjatywy Stowarzyszenia  Geodetów Polskich,  w dniu 22
czerwca br.  odbędzie  się  spotkanie  przedstawicieli  organizacji  społeczno-zawodowych.  Celem tego
spotkania ma być przygotowanie się do dobrego i przekonującego przedłożenia istotnych zagadnień,
których nowe określenie prawne mogłoby wpłynąć na ułatwienie i usprawnienie pracy geodety.

Bronisław Węglarz;                                                                                                              Stefan Ciesielski

„Należy podjąć  w oddziałach działania dyscyplinujące opłacanie składek,  wynikające  z  zapisów w
statucie Stowarzyszenia”. Prezesi i skarbnicy Oddziałów zostali zobowiązani do złożenia informacji do



Zarządu Głównego o podjętych działaniach poprawiających terminowość opłacania składek. 
Tadeusz Wilczewski uznał sytuację za nieco dziwną: „oddziały mają pieniądze, a Zarządowi Głównemu
ich brakuje”. 
Włodzimierz  Kędziora  mówił  z  zadowoleniem o  wzroście  pozyskiwanych  środków  finansowych  z
tytułu organizowanych szkoleń w oddziałach. „Mimo to w planie finansowym na 2016 roku niedobór
musi być zapisany”.

Jerzy Chylewski, Ryszard Krzyżanowski;                                                                                   Zenon Miętkiewicz

Helena Milanowska stwierdziła, że po wcześniej wysłuchanej informacji o zmniejszeniu planowanego
na 2016 rok niedoboru w budżecie na ten rok „uznaje, w imieniu Głównej Komisji Rewizyjnej, nowy
zapis możliwy do realizacji. Ważne tu są także podjęte przez Zarząd Główny zamierzenia przedstawione
przez Stanisława Cegielskiego”.
Włodzimierz Kędziora przedłożył do zaakceptowania projekt uchwały „w sprawie planu finansowego
Zarządu Głównego i oddziałów terenowych oraz Zespołu Rzeczoznawców SGP na 2016 rok”. Uchwała
została przyjęta większością głosów, przy dwóch wstrzymujących się. Ważne jest, aby w oddziałach
zwiększać ilość przeprowadzanych szkoleń,  a rozliczanie kosztów ich organizacji  było dokonywane
przez Zespół Rzeczoznawców SGP.
Uhonorowanie zasłużonych seniorów Stowarzyszenia
Sekretarz  Generalny  Włodzimierz  Kędziora  poinformował  o  wniosku  złożonym  przez  warszawski
oddział o uhonorowanie zasłużonych geodetów tego środowiska godnością  „Zasłużony Senior SGP”.
Zarząd Główny wniosek akceptował. 
Wokół rozmaitych kwestii organizacyjnych XXXIX Zjazdu SGP 2017 
Po przypomnieniu przez Stanisława Cegielskiego, że na poprzednim zebraniu Zarządu Głównego były
zgłoszone dwa wnioski (przez Olsztyn i Warszawę) wyrażające wolę zorganizowania 39. Zjazdu SGP,
kolejny  wniosek  zgłosiła  Bożena  Tabisz,  stwierdzając,  że  „wczoraj  Zarząd  oddziału  SGP  we
Wrocławiu doszedł do przekonania, że wrocławscy geodeci mogliby zorganizować Zjazd w 2017 roku”.
Dodała, że „jesteśmy w stanie ogarnąć wszystkie kwestie związane z tym wydarzeniem, bo oddział ma
za sobą doświadczenie w organizowaniu Zjazdu SGP w Piechowicach. Mamy możliwości spotkania się
nie tylko we Wrocławiu, ale też w wielu interesujących miejscach Dolnego Śląska”.
Nim zapadła decyzja o miejscu,  w którym odbędzie się Zjazd,  prezes  Mariola  Gilska przedstawiła
dotychczasowe wyniki  ustaleń,  jakie  poczynił  już  oddział  w Olsztynie.  Wykonane prace  i  przyjęte
ustalenia  pozwalają  Zarządowi  Oddziału  olsztyńskiego  zaproponować  odbycie  Zjazdu  w  mieście
Olsztynie,  w  pomieszczeniach  hotelu  „Omega” nad  Jeziorem  Krzywym.  Trzydniowe  spotkanie
rozpocznie się w dniu 29 czerwca i potrwa do 2 lipca 2017 roku. Koszt udziału jednej osoby w Zjeździe
został skalkulowany na poziomie 780 złotych. Po wysłuchaniu tej informacji Bożena Tabisz stwierdziła,
że  Wrocław  nie  jest  przygotowany  na  przedstawienie  propozycji  zjazdowej  i  wycofała  wcześniej
zgłoszony wniosek o organizację przyszłorocznego wydarzenia. Dodała, że „pokazane przygotowania



przesądzają o pierwszeństwie geodetów Olsztyna do organizowania przez nich Zjazdu”.
Na wniosek Stanisława Cegielskiego Zarząd Główny podjął uchwałę o miejscu i terminie 39. Zjazdu
SGP jednogłośnie.

Henryk Siuda;                                                                                                                                  Robert Cieszyński

Zaproponowane hasła na Zjazd wywołały dyskusję, ale nie podjęto rozstrzygnięcia. Delegat na XXXIX
Zjazd SGP 2017 będzie reprezentował 55 członków oddziału. Zarząd Główny zdecydował tak, mając
do wyboru trzy możliwości: jeden delegat na 50, 55 lub 60 członków.

Jerzy Chylewski, Ryszard Krzyżanowski

Ocena szkolenia dla wykonawców prac i usług geodezyjnych
Prezes Bolesław Krystowczyk wysoko ocenił szkolenie, które w dniu 25 maja br. poprowadził Sławomir
Wnuk Wiceprezes SGP w Bydgoszczy. Szkolenie to, o charakterze konsultacyjnym można uznać za
„udane, bardzo pożyteczne i potrzebne”, a potwierdzeniem takiej oceny jest liczny udział w spotkaniu,



nie tylko wykonawców prac i usług geodezyjnych, ale także pracowników samorządów powiatowych.
Szukanie wspólnych punktów w procesie inwestycyjnym geodety i wykonawcy prac budowlanych
Stanisław Cegielski poinformował, że staraniem Waldemara Sztukiewicza Prezesa SGP w Poznaniu od
kilku lat są organizowane seminaria, na których budowlani i geodeci prezentują problemy pojawiające
się na styku obu zawodów i szukają sposobów ich rozwiązywania. Najbliższe spotkanie z reprezentacją
tamtejszego Polskiego Związku Inżynierów i Techników Budownictwa odbędzie się w dniu 21 czerwca
2016 roku w Poznaniu. 
Geodeci zaproszeni do ministerstwa infrastruktury i budownictwa
Stowarzyszenie Geodetów Polskich (także inne organizacje społeczno-zawodowe geodetów w kraju)
otrzymało zaproszenie na spotkanie w ministerstwie infrastruktury i budownictwa, aby przedstawić tam
ocenę dotychczasowego stanu spraw geodezji i  kartografii,  ze szczególnym ukazaniem spraw, które
wymagają poprawy lub nowego zdefiniowania. 
Prezes Stanisław Cegielski poinformował, że w związku z tym Stowarzyszenie zaprosiło na spotkanie
robocze, w dniu 22 czerwca 2016 roku, pozostałe organizacje społeczno-zawodowe geodetów, po to,
aby dokonać przeglądu spraw, które doskwierają geodetom i wybrać z nich zagadnienia, jakie powinny
być przedstawione na spotkaniu Wiceministrowi Tomaszowi Żuchowskiemu. 
Sprawy różne 
Prezes Stanisław Cegielski przypomniał, że nowa ustawa o stowarzyszeniach nakłada na nas obowiązek
dostosowania statutu do zawartych w niej ustaleń. Wykonania tej pracy podjął się, i ją prowadzi Jan
Bielański.  Inna  kwestia  podniesiona  przez  Prezesa:  „w  Stowarzyszeniu  przez  długi  czas  nie  było
odznaczeń państwowych i resortowych. Przemyślcie to w oddziałach i podejmijcie stosowne działania”.
Geodeci gdańscy (Ryszard Rus i Jakub Szulwic) na jubileusz siedemdziesięciolecia Oddziału SGP w
Gdańsku zwołali, w dniach od 2 do 4 czerwca 2016 roku,  Bałtycki Kongres Geodezyjny,  na którym
dyskutowano aktualne problemy geodezji. 
Do Zarządów oddziałów Stanisław Cegielski apelował o przekazywanie do Zarządu Głównego relacji i
sprawozdań z organizowanych tam seminariów, konferencji  i  szkoleń.  Ponawiał prośbę o opinie na
temat aktów prawnych, kierowanych do Stowarzyszenia, dodając: „ważne jest to, że organy państwowe
chcą poznawać nasze zdanie w sprawach istotnych dla zawodu”.
Elżbieta Biel  złożyła obecnym zaproszenie na  Krakowski Dzień Geodety,  połączony z wyjazdowym
zebraniem Zarządowi Głównemu. Wydarzenie mieć będzie miejsce w dniach 2-5 września 2017 roku.
Zamykając obrady Prezes  Stanisław Cegielski  podziękował za gościnę  Bożenie Tabisz  i  wszystkim
geodetom dolnośląskim, a uczestnikom zebrania za aktywny w nim udział. 

Jarosław Kaszewski, Bolesław Krystowczyk, Henryk Siuda

Jubileusz siedemdziesięciolecia SGP we Wrocławiu 10-12 czerwca 2016
Dni spotkania wypełniała praca stowarzyszeniowa (zebranie Zarządu Głównego SGP i jego Prezydium,
o czym piszemy w innym miejscu), uroczyste świętowanie jubileuszu Oddziału i uczestnictwo w wielu



interesujących propozycjach przygotowanych przez organizatorów wydarzenia. Ale po kolei.
Pierwszego dnia po południu obradował Zarząd Główny, rozpatrując rozmaite sprawy Stowarzyszenia i
podejmując stosowne rozstrzygnięcia.  Wrocławianie nie byliby sobą,  gdyby zaproszonych gości nie
zaprowadzili nad Odrę i zaprosili na spacer statkiem po jej wodach. Spojrzenie na miasto z poziomu
rzeki dawało inne, inspirujące przeżywanie piękna jego budowli i przyrody. Sprzyjała temu wspaniale
letnia pogoda i urok barw nieba w porze zachodzącego słońca.

Uczestnicy zebrania na sali obrad ...

Uroczyste świętowanie jubileuszu rozpoczęła  Bożena Tabisz  Prezes SGP we Wrocławiu powitaniem
przybyłych do Sali Kinowej Domu Technika NOT i przedstawieniem gości honorowych. 
Kończąc  powitania  Prezes  Bożena  Tabisz,  z  nutą  żalu  stwierdziła: „nie  ma  wśród  nas  Głównego
Geodety Kraju Kazimierza Bujakowskiego, bo nie pozwoliły mu na to obowiązki służbowe”, po czym
odczytała  nadesłany przez  niego okolicznościowy adres,  zawierający wyrazy uznania  dla  osiągnięć
Oddziału w jego siedemdziesięciu latach działalności i życzenia dalszych sukcesów w nadchodzącym
czasie. Do poprowadzenia uroczystości został zaproszony Mieczysław Gabryszewski. Do zajęcia miejsc
przy stole prezydialnym zaprosił on osoby, które pełniły obowiązki prezesa wrocławskiego oddziału i
prezesa SGP Stanisława Cegielskiego. 

Rafał Sosnowski, Piotr Herba, Bronisław Węglarz

Referat okolicznościowy, obrazujący dzieje i przywołujący ludzi, którzy wpływali na kształt działań
przez minione siedemdziesiąt  lat  wygłosiła  Bożena Tabisz.  Przywołała trudne,  powojenne chwile w



słowach:  „Geodeci,  których  nie  przeraził  rozmiar  zniszczeń  wojennych  i  trudne  warunki  bytowe,
niezwłocznie przystąpili do pracy. Było ich niewielu, nieproporcjonalnie mało do potrzeb”. 
Wystąpienia gości zawierały, kierowane do Bożeny Tabisz i członków Zarządu jubileuszowe gratulacje
i podziękowania, także życzenia dalszej pracy dla dobra społeczności geodetów dolnośląskich i wielkiej
satysfakcji  z  podejmowanych  działań.  Gratulacje,  życzenia,  upominki  przekazali  przedstawiciele
oddziałów SGP w Legnicy, Kielcach, Zielonej Górze, Olsztynie, Rzeszowie, Kaliszu, Łodzi, Poznaniu,
Koszalinie, Krakowie, Suwałkach, Białymstoku, Warszawie, Bydgoszczy. 
Prezes Stanisław Cegielski pogratulował Prezes, Zarządowi i wszystkim członkom Oddziału Jubileuszu
i życzył „szczerego zaangażowania w działalność większej grupy geodetów, także większej aktywności
w Stowarzyszeniu młodych geodetów. Dziękuję Bożence za zorganizowanie jubileuszowych obchodów
we Wrocławiu, który jest piękny, poznajmy jego walory. Chwalmy nasze dokonania, bo praca społeczna
nigdy nie pójdzie na marne”. 
Henryk Musiatowicz Członek Honorowy SGP złożył  „osobiste gratulacje, podziękowania i życzenia
pomyślności” Bożenie Tabisz, utrwalone w okolicznościowym adresie.
Mieczysław Gabryszewski podziękował za gratulacje, pozdrowienia i życzenia, za serdeczne uznanie
dokonań i osiągnięć geodetów wrocławskich w ich siedemdziesięcioletniej historii.
Osoby zaangażowane w pracę społeczną na rzecz Stowarzyszenia i środowiska zawodowego geodetów
Wrocławia  zostały  uhonorowane  odznaczeniami  organizacyjnymi:  medalem  „W  dowód  uznania”,
medalem  „Amigo  Societas”,  Diamentową  i  Złotą,  a  takż  Srebrną  Odznaką  Honorową  SGP  oraz
godnością  „Zasłużony Senior SGP”.  Rada Krajowa Federacji Stowarzyszeń Naukowo-Technicznych
NOT wyróżniła Złotą i Srebrną Odznaką Honorową NOT osoby zasłużone dla NOT we Wrocławiu.
Na czas po tej uroczystości organizatorzy wydarzenia zaproponowali kilka możliwości jego spędzenia
(spacer  ulicami  Wrocławia,  oglądanie  Panoramy  Racławickiej,  zwiedzanie  Afrykarium).  Uroczysta
kolacja stanowiła dopełnienie programu jubileuszowych obchodów. Początek zabawie dał polonez, do
którego  tancerze,  w  strojach  z  epoki,  zaprosili  czołowe  osoby  uroczystości.  Zabawa,  w  której
uczestniczyło wielu, nabierała tempa i trwała do czerwcowego przedświtu.

Jarosław Kaszewski, Bolesław Krystowczyk, Henryk Siuda

Geodeci bydgoscy u Wojewody Kujawsko-Pomorskiego
Spotkanie przedstawicieli bydgoskiego środowiska geodezyjnego z Wojewodą  Kujawsko-Pomorskim
Mikołajem Bogdanowiczem miało miejsce w Urzędzie Wojewódzkim, w dniu 21 czerwca 2016 roku. O
jego przebiegu i  pierwszych skutkach (pozytywnych) mówił  Robert Cieszyński,  który stwierdził,  że
było potrzebne. Dzięki niemu Mikołaj Bogdanowicz, będący na stanowisku Wojewody od niedawna
mógł, w ogólnym zarysie, dowiedzieć się czym zajmuje się geodezja, a zwłaszcza służba geodezyjna na
szczeblu wojewódzkim i powiatowym i jakie powinności w tym zakresie wypełnia starosta. Uczestnicy
spotkania – członkowie Zarządu Związku Powiatów i reprezentanci Stowarzyszenia Geodetów Polskich
w Bydgoszczy,  zostali  przedstawieni  Wojewodzie.  Spotkanie miało na  celu pokazanie  Wojewodzie
czym zajmuje się geodezja i kartografia, jakie ma znaczenie dla województwa, co mocno wynikało z
wywodu  Zbigniewa  Jaszczuka  Przewodniczącego  Zarządu  Związku  Powiatów,  a  szczególnie  z
przedstawionych i  częściowo zrealizowanych zamierzeń Związku. W ocenie  Roberta Cieszyńskiego



przedstawione sprawy geodezji regionu „wywołały zainteresowanie Wojewody geodezją”.
Jarosław Kaszewski Członek Zarządu Związku Powiatów uzupełniając powyższą informację dodał, że
pokazał Wojewodzie mapę analogową i numeryczną mapę obiektową, wskazując na ich różnice, nie
tylko w wyglądzie, ale na sposobie ich tworzenia i możliwościach dalszego wykorzystania. Przywołał
też osoby zasiadające w Zarządzie Związku.
Henryk Siuda dodał, że w swoim wystąpieniu zapoznał Gospodarza spotkania z celami Stowarzyszenia,
które jako jedyna organizacja  w kraju jest  otwarta  na udział  w nim geodetów zaangażowanych na
wszystkich polach aktywności zawodowej.

Bolesław Krystowczyk ocenia stan przygotowań do świętowania jubileuszu …                                   Jarosław Kaszewski

Wokół przygotowań do obchodów jubileuszu siedemdziesięciolecia SGP w Bydgoszczy
Prezes  Bolesław Krystowczyk  poinformował,  że prace nad publikacją przebiegają w zadowalającym
tempie i za dziesięć dni powinien być dostępny „skład komputerowy” książki. W postaci elektronicznej
otrzymają go Henryk Siuda, Stanisław Marcin Wiliński, Jerzy Szwankowski, Robert Cieszyński. 
Przypominając,  że  siedemdziesięciolecie  oddziału  bydgoskiego  SGP  jest  traktowane  jako  święto
geodetów Pomorza i Kujaw, prezes  Krystowczyk  podkreślił, że w publikacji, geodeci Torunia  „będą
uhonorowani rozległą informacją”. 
Robert  Cieszyński  poinformował,  że  wnioski  o  odznaczenia  państwowe są  załatwiane  w  Urzędzie
Wojewódzkim i będą wysłane do Kancelarii Prezydenta RP. Wniosek o medal Prezydenta Bydgoszczy
zyskał aprobatę i podczas jubileuszowej uroczystości wręczy go laureatowi Prezydent Rafał Bruski. Co
do odznaczeń organizacyjnych, to jeszcze nie ma rozstrzygnięcia, choć czasu na rozpatrzenie wniosków
pozostaje co raz mniej. 
Prezes  Bolesław Krystowczyk  przypominał o podziale zadań, z których część jest załatwiona, a część
pozostaje w toku realizacji, i tak: 
Nad  przygotowaniem poczęstunku  dla  uczestników  uroczystości  w  Urzędzie  Wojewódzkim pieczę
będzie sprawował Robert Cieszyński.
Przygotowaniem plakatów (banerów) informujących o jubileuszu i umieszczeniem ich w stosownych
miejscach, zarówno podczas uroczystości w Urzędzie Wojewódzkim, jak i w Pieczyskach zajmją się
Piotr Hebda, Rafał Sosnowski („Satell-Cad”).
Rozpowszechnianiem okolicznościowej książki podczas świętowania jubileuszu zajmą się pracownicy
firmy „Gemat” Zenona Miętkiewicza.  Prezes  Krystowczyk  poinformował, że będzie ona udostępniana
osobom zainteresowanym w cenie dwudziestu złotych.
Zainteresowanie dotychczasowe udziałem w świętowaniu nie jest porywające i nie ma wiele zgłoszeń.
Potrzebna jest systematyczna praca, polegająca na zachęcaniu geodetów, w szczególności osób, które są
„w stanie spoczynku”,  do wspólnego przeżywania niepowtarzalnych chwil, ważnych dla środowiska



zawodowego regionu, a nie tylko członków Stowarzyszenia.  Wiceprezes  Henryk Siuda  apelował do
członków Zarządu Oddziału Bronisława Węglarza i Stefana Ciesielskiego, aby spowodowali przybycie
na uroczystość do Urzędu osób związanych z zawodem, choć może nieco mniej ze Stowarzyszeniem.
Prezes Bolesław Krystowczyk zaproponował, aby do prezydium uroczystego spotkania w Urzędzie były
zaproszone  osoby  wcześniej  pełniące  funkcję  prezesa  oddziału:  Hieronim  Czarnowski,  Stanisław
Marcin Wiliński, Bronisław Węglarz, Henryk Siuda oraz Prezes SGP Stanisław Cegielski. Uroczystość
prowadzić będzie Bolesław Krystowczyk. 
Po uroczystości w bydgoskim urzędzie wojewódzkim nastąpi przejazd do ośrodka wypoczynkowego
SONOA w Pieczyskach, we własnym zakresie, osób uczestniczących w zjeździe geodetów Pomorza i
Kujaw.  Po  zakwaterowaniu  w  pomieszczeniach  ośrodka  na  uczestników  spotkania  czekać  będzie
uroczysta kolacja i zabawa, przy dźwiękach trzyosobowej orkiestry z Koronowa. W sobotę śniadanie, a
po nim program szkoleniowy, przygotowany przez firmy „Satell-Cad”  i  „Gemat”,  także prezentacja
sprzętu wspomagającego pracę geodety.
Będzie rejs  po wodach Jeziora Koronowskiego do Kręgla,  gdzie  odbywały się organizowane przez
SGP zjazdy geodetów. Do dyspozycji organizatorów będzie pięć jednostek pływających. O zadania na
konkurs geodezyjny winien zadbać Sławomir Wnuk,  a zawody strzeleckie przygotuje i  poprowadzi
Krzysztof Narewski. W sobotni wieczór uczestnicy zjazdu spotkają się przy ognisku i grillu; będzie też
wspólne śpiewanie, przy akompaniamencie gitar i akordeonu. 

Prezes Bolesław Krystowczyk zamykający obrady, obok po lewej Jarosław Kaszewski, po prawej Henryk Siuda

Zamykając obrady prezes Bolesław Krystowczyk zaprosił do udziału w zebraniu, w dniu 1 sierpnia 2016
roku. Na nim będzie okazja poczynić ostatnie ustalenia i korekty dotyczące programu jubileuszowych
uroczystości.                                                                                                                                    smw

Odeszli od nas …
Tadeusz Nowak były dyrektor Zespołu Szkół Budowlanych, wspaniały 
nauczyciel i prawy człowiek, Przyjaciel naszego Stowarzyszenia.
Lechosław Świątkowski dyrektor byłego Zakładu Okręgowego 
Przedsiębiorstwa Geodezyjno-Kartograficznego we Włocławku, 
dla wielu z nas dobry Kolega i Przyjaciel.
Zachowajmy o nich dobre wspomnienie! 



 


